
 

 
 

 

 

Dagsorden og referat til fællesbestyrelsesmøde 
 
Dato: onsdag den 21. februar 
2024 
 
Tidspunkt: kl. 19.00 - 21.00 
 
Forplejning: OM 
 
Mødeformand og ordstyrer: LMR 
 
 
Dagsorden: Helle og Kasper 
 
Ref: SB  

Nordlyset:  
Helle Mørk Blaabjerg (HMB), Tina Hedevang Christensen (THC), 
Torben Erik Hemann (TEH), Peter Juhl From (PJF), Katrine Bom-
holt Ahlbeck (KBA) 
 
Skole:  
Sofie Boesen (SB), Kasper Jensen (KJ), Rikke Wenneberg (RW), 
Mai-Britt tinning Hedelund (MTH), Oddny Maria Oddsdottir (OM), 
Helle Katrine Pind Rasmussen (HR), Louise Maja Rønfeldt (LMR), 
Tanja Hedevang (TH), Ulla Østergaard (UØ) 
 
 
Suppleant: Vakante 
 
 
Fraværende: HR, MTH, RW 
 

Dagsorden  
Hvad handler punktet om, er der sær-
lige ansvarlige, gæster og er det til ori-
entering (O), drøftelse (D) eller beslut-
ning (B) 

Tid 
Estimeret 
tid til 
punktet 

Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftel-
sen, konklusion på beslutning, angivelse 
af evt. ansvarlig og evt. deadline. 

Formidling 
Til hvem, af hvem 
og hvordan? 

1. Godkendelse af dagsorden 
(B) 
 

5 min Der efterlyses dato og årstal samt 
opdateret deltagerliste på dagsor-
dene. 

 

2. Referatet fra sidst 
 

5 min Referatet blev gennemgået Alle 

3. Nyt fra elevråd (O) 5 min Fastelavn - gik fint og der blev kåret 
vindere i forskellige kategoerier.  
Der var frustration over at der ikke 
var noget i tønderne for de større 
klasser. Der er sket en fejl 40 som 
der er taget til efterretning.  
Som noget nyt deltog børnehusets 
børn i hallen og så de stores udklæd-
ninger og tøndeslagning. De havde 
efterfølgende deres egen tøndeslag-
ning.  
Formandskabet i elevrådet deltager i 
fælleselevrådsmøde for alle elevrød-
der i Skanderborg kommune d. 2 
april. 
   

 

4. Godkendelse af budget 20 min Kasper gennemgår regnskab for 
2023 samt budget for 2024 som in-
den har været til gennemsyn i besty-
relsens budgetudvalg. 
Det noteres, at det samlede resultat 
fra side 1 til side 2 har en mindre dif-
ference hvilket sandsynligvis skyldes 
mindre refusioner/udtræk på forskel-
lige datoer.  
Grundet ændring i ejendomsservice 
er der en del poster der er taget ud af 

Alle 



 

 
 

 

skolens budgettet. Der er afsat sær-
ligt store puljer til forbedringer af mel-
lemtrinnets legeplads samt forbedrin-
ger af it-løsninger i bl.a kultursalen.  
SFO og Klub budgettet hænger fint 
sammen, da der er stor tilslutning 
blandt børnene.  
Aftenklubben balancerer også fint. 
Der er overvejeleser om budgettet 
kan trække en ekstra åbnings-
dag/flere kvalitetstilbud for de ældste 
i området.  
Børnehusets ramme stiger grundet 
minimumsnormeringer samt stigende 
børnetal. Der er dog brugt en del på 
vikarer grundet fysiske udfordringer 
med åbninger flere steder som har 
givet gæld i 2023.  
Det forventes, at den nuværende 
gæld barberes ned i løbet af de kom-
mende år, hvorfor der budgettes med 
et lavere forbrug end tildelt.  
 
Bestyrelsen godkender budgettet for 
2024. 
 
Der laves en halvårlig opdatering på 
augustmødet 2024 for den samlede 
bestyrelse.  

5. Tilsyn med principper 
- Hvordan gør vi det frem-

adrettet. 
- Hvilke ønsker har besty-

relsen til tilsynet 
- Hvilke ønsker har ledel-

sen til arbejdet. 
 

15 min Bestyrelsen vil gerne blive bedre til at 
sikre løbende tilsyn med skolens 
principper.  
Vigtigt at der findes en form som kan 
rummes til vores møder.  
Der opfordres til, at Skole-Forældre 
inviteres til et af skoleårets første 
møde så medlemmerne er skarpe på 
bestyrelsens arbejde. 
 
Bestyrelsen drøfter internt hvordan 
der sikres løbende tilsyn samt benyt-
ter materialet fra Skole-Forældre til at 
lave en tilsynsmodel. THC påbegyn-
der arbejdet.  
 

Alle 

6. Udarbejdelse af tilfredsheds-
undersøgelse i børnehuset. 
- Nedsættelse af arbejds-

gruppe. 

10 min Kræver en opdatering i forhold til di-
verse ændringer bla. Omstruktureri-
ner samt børnehusets arbejde med 
KVALid. 
 
Der er nedsat følgende udvalg til ar-
bejdet - OD, PJF (HR) 
Torben (TEH) deltager og påtager sig 
at undersøge om der findes noget 
kommunalt materiale, der er brug-
bart.    

Alle 

7. Generalforsamling i maj 
- Vi skal have helt styr på 

arrangementet. 

15 min Fællesbestyrelsen indkalder til års-
møde med information om Skole og 
Børnehus.  

Alle 



 

 
 

 

Valgmødet afholdes 18/4 fra 17-
18.30 
 
Dagsorden.  
Velkomst  
Kort oplæg om fortid/fremtid for 
skole/børnehus.  
Formand/næstformand fortæller om 
bestyrelsens arbejde 
- Hvad er der sket i løbet af en år-

række.  
- Nye principper 
- Hvordan kan I som forældre 

være med til at skabe fremtiden 
for vores skole og børnehus.  

 
Information om opstilling. 
Bestyrelsens nuværende medlemmer 
viser skole/børnehus frem.  
 
OD og LMR bager kage 
LMR laver flyer til invitation.  
 

8. Kommunikation  
- Opsamling på gruppear-

bejdet. 
- Hjemmeside 
- Facebook 

10 min Punktet drøftes  fælles til kommende 
møde. 
Vores udkast ” Den gode kommuni-
kation” drøftes med interesserede 
forældre til skolefesten.  
 
I Skanderborg kommune må FB/Insta 
ikke benyttes som informationskanal 
af skolerne. 
 
Kommunikation til forældre går via 
aula 
Eksterne brugere skal orientere sig 
via skolens hjemmeside.  
 

HMB 

9. Hvordan klædes nye medar-
bejdere på til arbejdet med 
pædagogisk ståsted og veje 
til mindre skældud. 

10 min Udsættes til kommende møde Ledelsen 

10. Fællesbestyrelsens bod til 
skolefesten samt artikel til lo-
kalavisen. 

10 min Mål at sikre synlighed blandt foræl-
drene til skolefesten.  
Ønskebrønd for skolen.  
Bemanding klares internt blandt med-
lemmerne.  
 
Navneskilte til personale samt besty-
relsesmedlemmer. Kasper sørger for 
dette.  

Alle 

11. Nyt fra skole og børnehus 
(O) 
 

10 min Børnehuset er godt i gang med etab-
lering af pavillionen. Der re-etableres 
nogle af de legeredskaber som for nu-
værende er fjernet.  
Der arbejdes med den nye struktur. 
Det er nyt for alle medarbejdere.  

Ledelsen 



 

 
 

 

Der orienteres om planer for beman-
ding og åbningssteder og der arbej-
des med at lave en god struktur for 
alle børnene, så de har en god base 
samt får kendskab til de andre børn 
på tværs.  
 
Der er gang i planlægning af medar-
bejdernes pædagogiske døgn d. 29/2 
+ 1/3. Der skal arbejdes med det pæ-
dagogiske ståsted.  
 
Jørgen starter delvist efter ¼. 
Sigrid returnerer fra barsel ¼  
 
Ledelsen er begyndt at planlægge 
kommende skoleår.  
 
Gang i planlægning af kommende 
brudt uge og skolefest blandt med 
medarbejdere.  

12. Evt. 
 

5 min Deadline for dagsorden og bilag. 
Fællesbillede til hjemmesiden. 
 
Fondssøgning - Kompan 
- Søges inden 5/4. Fonden giver 

50% - vi har selv afsat midler i 
budgettet som kan indgå i ansø-
geningen.  

Alle 

 

  


